
Protokół nr 27/ 2016 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 października  2016 r. w godz. 16:00 – 16:45  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński  – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

 

1. Anna Ruszewska – nieobecna 

2. Andrzej Turowski – nieobecny                                                                                                                                                                  

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1.  Łukasz Kurzyna   – Zastępca Prezydenta                                                   

2.  Wiesław Stelmach  – Skarbnik Miasta                                                                                    

3.  Małgorzata Włoskowska – naczelnik Wydz. AGP                                                                   

4.  Justyna Wołągiewicz – kierownik referatu urbanistyki 

 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych i nadmienił,                       

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 26/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego   

w dniu 22 września 2016 r. 

2. Informacja zbiorcza z realizacji: 1. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach                           

nr XX/234/04 z dnia 31 marca 2004 roku w sprawie przyjęcia programu rewitalizacji 

zabytkowych kamienic śródmieścia Suwałk, stanowiących własność komunalną,                  

2. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XXXVII/410/05 z dnia 22.06.2005 roku w 

sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji zabytkowego śródmieścia miasta Suwałk,              

3. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XXV/290/04 z dnia 25.08.2004 roku                    

w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji terenów powojskowych położonych przy 

ul. Gen. K. Pułaskiego i przy ul. 23 Października w Suwałkach.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów pożwirowych – zbiornik Sobolewo w Suwałkach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów 

związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/237/2016 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  



7. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2016 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2016 –2030.  

9. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 26/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                    

w dniu 22 września 2016 r. 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu nr 26/2016 

posiedzenia Komisji. Do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący uznał, że 

protokół przez Komisję, został przyjęty.  

 

Ad pkt. 2 

Informacja zbiorcza z realizacji: 1. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach                           

nr XX/234/04 z dnia 31 marca 2004 roku w sprawie przyjęcia programu rewitalizacji 

zabytkowych kamienic śródmieścia Suwałk, stanowiących własność komunalną,                  

2. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XXXVII/410/05 z dnia 22.06.2005 roku w 

sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji zabytkowego śródmieścia miasta Suwałk,              

3. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XXV/290/04 z dnia 25.08.2004 roku                    

w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji terenów powojskowych położonych przy                 

ul. Gen. K. Pułaskiego i przy ul. 23 Października w Suwałkach.  

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja zbiorcza                             

z realizacji: 1. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XX/234/04 z dnia 31 marca 2004 roku 

w sprawie przyjęcia programu rewitalizacji zabytkowych kamienic śródmieścia Suwałk, 

stanowiących własność komunalną,2. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XXXVII/410/05 

z dnia 22.06.2005 roku w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji zabytkowego śródmieścia 

miasta Suwałk, 3. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XXV/290/04 z dnia 25.08.2004 

roku w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji terenów powojskowych położonych przy                 

ul. Gen. K. Pułaskiego i przy ul. 23 Października w Suwałkach, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów pożwirowych – zbiornik Sobolewo w Suwałkach. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Naczelnik M. Włoskowska zreferowała i przedstawiła projekt koncepcyjny 

zagospodarowania ww. terenu. Plan zagospodarowania  przestrzennego po uchwaleniu będzie 

przepisem gminnym i będzie stanowił regulację prawną w kształtowaniu sposobu wykonywania 

prawa własności nieruchomości objętych planem: obiekty rekreacyjne, ścieżki rowerowe, 

parkingi, pomosty, wiaty, toalety. Określi przeznaczenie terenów oraz zasady   i standardy 

kształtowania zabudowy, powoduje możliwość inwestowania na tym terenie. Przedstawiła  

kierunki zagospodarowania wyrobiska pożwirowego jako terenu  rekreacyjnego  z infrastrukturą  

sportowo-rekreacyjną wraz z zagospodarowaniem terenów zielonych wokół  zbiornika 

Sobolewo. 

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów pożwirowych – zbiornik Sobolewo                     

w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.                                                                                                             

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił plan zagospodarowania przestrzennego ww. rejonu 

Strefy, który z jednej strony umożliwia uruchomienie nowych terenów inwestycyjnych, które do 

tej pory były jako tereny rolnicze. Z  drugiej zaś strony wprowadza ograniczenia zabudowy 

mieszkalnej, która zaczęła się kształtować  wzdłuż ulicy Dubowo, która nie powinna wchodzić            

w teren zabudowy przemysłowej.  Rozbudowa funkcji przemysłowych jest to związane z SSSE, 

która sprzedała  tereny inwestycyjne, które to były w jej posiadaniu. Na ww. terenie powstaje 

kilka  fabryk między innymi fabryka FORTE,  z związku z powyższym  powstanie nowa droga 

dojazdowa oraz nowy ciąg drogowo-kolejowy, który będzie  częściowo potrzebny do obsługi 

fabryki FORTE (powstanie bocznica kolejowa). Prezydent pokazał na mapie grunty i działki 

Miasta, które są przeznaczone pod inwestycje. 

Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła odrzucone uwagi dotyczące: zabudowy 

mieszkalnej w planie  zagospodarowania przestrzennego;  odrzucenia stawki procentowej  

zaproponowanej przez Strefę  ponieważ dla nieruchomości położonych w granicach planu, dla 

których w związku z uchwaleniem planu wartość nieruchomości wzrasta  to ustala się 

jednorazową stawkę procentową stanowiącą podstawę ustalenia jednorazowej opłaty od wzrostu 

wartości nieruchomości w wysokości 30 % a dla nowoprojektowanych terenów dróg publicznych 

ustala się stawkę w wysokości 5 %;  zmiany parametrów dróg wewnętrznych (szerokości i klasy 

technicznej); wykreślenia z tekstu planu minimalnej powierzchni działki przeznaczonej pod 

zabudowę produkcyjną, wynoszącej 0,3 ha; zmniejszenia wskaźnika miejsc parkingowych dla 

samochodów osobowych, poprzez zwiększenie powierzchni użytkowej podstawowej obiektu 

usługowego do 80 m
2
; przejęcia przez Miasto ul. Diamentowej, stanowiącą drogę wewnętrzną 

SSSE; wykreślenia z tekstu planu punktu dotyczącego skablowania linii napowietrznej 110kV,               

a każda zmiana  techniczna wymaga uzgodnienia z PGE Dystrybucja SA. Oddz. Białystok 

inwestorem sieci. 

Prezydent Ł. Kurzyna  wspomniał, iż ww. plan uniemożliwia realizację biogazowni                   

i wszelkich spalarni odpadów organicznych. Umożliwia realizację obiektów np.: spalarni, 

kotłowni spalających pyły produkcyjne drewniane. Resztki drewniane będą spalane na potrzeby 

ciepła technologicznego do ogrzewania zakładu.                                                                             

M.Włoskowska przedstawiła prognozę skutków finansowych uchwalenia przedmiotowego 

planu dla budżetu Miasta. Z prognozy tej wynika, iż przy pełnej realizacji złożeń  do planu 

budżetu gminy przedstawiona kwota  z tytułu wykupu gruntów niezbędnych do realizacji 

zakładanych w planie funkcji publicznych, jak również wydatki na rozbudowę układu 

komunikacyjnego (ulic i parkingów wraz z infrastrukturą techniczną). 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało   –   6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A.                         

w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów 

związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Prezydent Ł. Kurzyna przypomniał, że co roku ustala się wysokość opłat za usunięcie 

pojazdów zgodnie z ustawą  Prawo o ruchu drogowym. 

Radny K. Korneluk  wskazał błąd w zapisie daty „z dnia 28 lipca 206 r. „ a powinno być 

z dnia 28 lipca 2016 r. i poprosił o poprawienie tego zapisu. Zapytał o kwoty jakie są wypłacane 

wykonawcy za świadczenie usług komu te kwoty są wypłacane  i za co ? Czy nie byłoby taniej 

robić tego we własnym zakresie? Czy ustawa nakazuje przeprowadzania przetargu? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że  jest to wykonawca , który jest  wyłoniony przez 

ZDiZ w Suwałkach w drodze przetargu i który  na zlecenie ZDiZ  odholowuje pojazdy   z terenu 

miasta i przechowuje na parkingu strzeżonym.  Odpowiedział, iż ustawa nie nakazuje 

przeprowadzania przetargu, ale  trzeba byłoby kupić lawetę do sciągania pojazdów nie wiadomo 

czy byłoby taniej ponieważ trzeba zaangażować pracowników. Stawka nie jest wygórowana a nie 

bylibyśmy w stanie jako samorząd takiej tego zrobić. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało   –   6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie  ustalenia 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/237/2016 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, w którym   Komendant Miejskiej 

Policji w Suwałkach, który zwrócił się do Prezydenta Miasta z wnioskiem o zmianę w uchwale 

ponieważ Komenda nie jest w stanie wykorzystać środków o które wnioskowała w tym roku w 

sprawie przekazania środków  finansowych  z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za 

czas służby przekraczający normę czasową w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa obywatel i 

porządku publicznego  o charakterze ogólnopolskim (m.in. Szczyt NATO, Światowe Dni 



Młodzieży). Jednocześnie zwrócił się  z wnioskiem aby środki, które pozostają przeznaczyć na 

zakup  sprzętu w postaci ubrań szkoleniowych dla przewodników psów służbowych oraz 

kamizelek taktycznych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało   –   6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

zmiany uchwały Nr XX/237/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 maja 2016 r.                  

w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2016 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił kilka zmiany w budżecie na 2016 rok. Zostały 

wygenerowane środki w postaci już zrealizowanych dochodów budżetowych np. na 

sfinansowanie dodatkowych wydatków związanych z opłatami za wody opadowe, ponadto 

zwiększenie wydatków w oświacie w zakresie wynagrodzeń dot. to realizacji miejskich 

programów  oświatowych w roku szkolnym 2016/2017. Przedstawił  zmiany w inwestycjach i tak 

zmniejszenie środków na  budowę magazynu soli, a nastąpiło zwiększenie środków na realizację 

tego zadania w innej formie w Zarządzie Dróg i Zieleni w Suwałkach.  

Prezydent Ł. Kurzyna dodał, że pojawiło się nowe zadanie związane z dokumentacją 

techniczną budynku socjalnego, który powstanie w ramach realizacji programu 

Gospodarowanie miejskim zasobem  Gminy Suwałki.  

Radny K. Korneluk zadał pytanie na temat magazynu soli  w (zał. 3)  na co są 

przeznaczone  te środki finansowe? Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, iż są to środki 

przeznaczone na ewentualne roszczenia, które może złożyć poprzedni wykonawca, z którym 

rozwiązano umowę w zakresie opracowania dokumentacji. Prezydent Ł. Kurzyna  poinformował, 

iż ta kwota została zaplanowana na zasadzie ubezpieczenia za możliwość zapłacenia kar 

umownych z tytułu rozwiązania umowy w wykonawcą, który w pełni nie wywiązał się z umowy za 

wykonanie projektu budowlanego.  

Radny K. Korneluk zapytał o pozycję w budżecie, która mówi o rozbudowie bazy ZDiZ 

(ogrodzenie)? Skarbnik W. Stelmach wyjaśnił, że zapis i kwota na ten cel  dotyczy  rozbudowy 

bazy wraz  z ogrodzeniem.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania.  

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało   –   6  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

zmian w budżecie miasta  na  2016 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016 –2030. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania.  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw     – 0 

wstrzymało się od głosu   – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian           

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2016 –2030. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt.  11                                                                                                                                  

Wolne wnioski.  

  Przewodniczący J.W. Murawko poruszył temat mieszkańca, który przychodzi na przyjęcia 

interesantów do  radnych Rady Miejskiej i zgłasza  swój problem a mianowicie prosi                               

o podwyższenie dodatku mieszkaniowego. Radny zapytał Skarbnika W. Stelmacha czy można 

taką kwotę podwyższyć?  Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że została zrobiona symulacja  na 

podstawie przyznanych i wypłacanych w tym roku dodatków mieszkaniowych. Zwiększenie  do                  

80 % powodowałby dodatkowe duże koszty w skali roku. W porównaniu do innych gmin na 

terenie kraju, Miasto Suwałki wypłaca w stosunku do średniej tych gmin  kwotę  o 50 % większą  

od pozostałych. Samorząd naszego miasta łoży na ten zakres działalności  zdecydowanie  

większe kwoty niż inne  miasta.   

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef Wiesław Murawko 
    

 

      Protokół sporządziła:       

 

        Elżbieta Polańska 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


